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   ROČNÍK XXIX 
                 ZIMA 2023 

obecní zpravodaj   
       Milí spoluobčané Chábor, Přímů, Podbřezí, Studánky, Netřeby, Lhoty a Škutiny, 
 
     ohlížím se jako každý rok na konci a vidím rok plný práce a lidského – našeho dobrého snažení. Plno věcí 
se povedlo, některé věci nás ještě čekají a některé prostě musíme pustit z hlavy a jít dál… Stejné je to i 
v životě. Jsou věci které již s koncem roku nestihneme, jsou věci na které si budeme moct udělat konečně 
čas a holt jsou i věci, které musíme odhodit, protože nás někdy zbytečně zatěžují a tíží.  
     Již opravdu za pár dní budeme moct odložit svou práci, zastavit se a budeme prožívat Vánoce. 
Opravdová krása Vánoc se nachází v jednoduchosti a v umění naslouchat. Neboť čím více nasloucháme 
okolnímu světu a druhým lidem, tím plněji si můžeme uvědomit nesnáze a bolest, ale také lásku, radost, 
vděčnost. Důležité je si uvědomit, co nebo kdo je pro nás důležitý. A také jestli někdo nepotřebuje naši 
pomoc. Čas adventu a čas Vánoc je pro tyto aktivity jak dělaný.  

 

     Na třetí neděli 
adventní jsme společně 
rozsvítili strom, vánoční 
strom plný světel. Právě 
světlo bylo vždy vnímané 
jako požehnání a zdroj 
života. Kdo jste byl na 
rozsvěcení, mohl jste, 
spolu se zastupiteli, 
prožít krátký vánoční 
příběh. Vánoční příběh o narození.  
    

 
 

   Milí spoluobčané přeji Vám všem nejen za 
sebe ale i za všechny zastupitele klid, pohodu 
a blízkost vašich nejbližších. Užijte si volné 
dny a načerpejte nové síly.  

  
           To Vám ze přeje   Ester Horáková 
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Vítání občánků 
   Dělá nám radost, že dvakrát ročně můžeme přivítat nově narozená miminka. Tentokrát dne 25.10. jsme přivítali 4 
miminka, jednu holčičku – Melánii a tři chlapečky – Jáchyma, Tomáška a Sebíka. Už se stalo krásnou tradicí, že za 
hudebního doprovodu Marcely Volfové a dětí zazní tématické písně. Vítání se účastní i prarodiče a blízká rodina 
miminka, a tak se vždy jedná o příjemné posezení u kávy a dortíku. Výjimkou nebylo ani toto říjnové odpoledne. Děti 
obdržely z rukou starostky dárečky s finančním darem a maminky květinu. Už nyní se těšíme na jaro, protože víme, že 

přivítáme minimálně čtyři další občánky ☺.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    
 
 
 
 
 
 
 

 
 

                         Životní jubilea:   
       
     Leden 
  Novotný Josef  Podbřezí  87 let      
                                                       

       Únor                          Narodili se: 
  Kavka Josef   Lhota Netřeba  94 let 
  Nesvačil Mojmír Podbřezí  90 let  Petříková Melánie, Lhota Netřeba   30.08.2023  
  Voglová Anna  Lhota Netřeba  85 let  Šmídová Adéla, Podbřezí         29.09.2023         
  Hanušová Anežka Lhota Netřeba  85 let          Moravcová Barbora, Lhota Netřeba   1.10.2023 
  Mervart Václav Podbřezí  83 let  Janský William , Podbřezí        17.11.2023     
  Vojnar Václav      Podbřezí  82 let   Jarkovský Sebastian, Podbřezí        21.11.2023     
  Novotná Eva  Podbřezí  75 let                         

                                                       Rodičům gratulujeme!      
    Březen                                          
  Křelinová Jaroslava Podbřezí 88 let            
  Bartoš Josef Lhota Netřeba 70 let 
  Hynková Marie Podbřezí 65 let 
                            

           Oslavencům přejeme dobré zdraví!                                                                                                                                      
   
 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
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 Mikuláš v Podbřezí 
 

   Než Mikuláš se svou čertovskou skupinou obejde každý rok 
všechny zlobivé děti v zemi, tak to zabere spoustu času. Proto 
se opět rozhodli, že děti v Podbřezí, ve Lhotě a v Cháborech 
navštíví už v sobotu 2. prosince. A že to letos mělo opravdu 
atmosféru. Napadlo na začátek prosince na poslední léta až 
nezvyklé množství sněhu. Hříšníků nebylo mnoho, a tak se vše 
stihlo v klidu. Snad se děti poučí a zamyslí se nad svými 
prohřešky, uvidí se za rok, kolik práce budou čerti mít.  
 

 
 
 
 
 
Vánoce na návsi aneb Rozsvícení vánočního stromu 
 

   O druhé adventní neděli 10. prosince, bylo krátce po setmění na návsi v Podbřezí veselo. Postupně se sešel opravdu 
velký počet občanů. Někdo si přišel popovídat u teplého svařáku se sousedy, jiný dorazil podpořit Věru Finu při křtu 

jejího kalendáře, další zase podpořit své děti při zpívání vánočních 
písní. Všichni ale přišli s dobrou náladou a s cílem být u toho, až 
se rozzáří vánoční strom ve vsi. Jako překvapení nám naši 
zastupitelé přichystali živý betlém, a jako důkaz, že v Podbřezí se 
toho nebojí, když živý, tak živý. I s živou kozou a pořádným 
hafanem ☺. Ti se záhy stali atrakcí nejen pro děti. Předpověď 
počasí nás strašila, mělo pršet, tak zázemí pro celou akci bylo 
nachystáno v hasičárně. Ale nakonec nám počasí přálo a tak se 
většinu času všichni pohybovali venku před zbrojnicí. Do 
hasičárny jsme se chodili jen občerstvit, nebo napsat přáníčko na 
kouzelnou rybku.  
 

Tak přeji všem, aby se jim jejich přání vyplnila a hlavně hodně 
zdraví do nového roku. 

 
Andrea Dušková 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

   Akvárium přání 
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Sdružení žen Podbřezí 
 
Stezka odvahy 
 

   Začátek listopadu patří každý rok odvážlivcům. Letos se 
stezka odvahy málem nekonala. Začalo silně foukat. 
Naštěstí se lesní strašidla přimluvila a větru domluvila. 
K večeru se utišil a na kilometrovou trať mohli vyrazit malí i 
velcí. Start byl opět u bílé paní, tentokrát v altánu u lávky u 
Zlatého potoka. Po bludičkách světýlkách se děti ať samy 
nebo se svým doprovodem vydaly nejdřív nahoru do kopce. 
Tam se naučily hejkat s hejkalem. Třeba se jim to bude 
v lese hodit, až se budou bát nebo se ztratí. Potom minuly 
čarodějnici nebo pavoučí království a na druhém konci lesa 
nad skálou potkaly kostlivce a rozpustilé lesní skřítky. Kdo 
se nebál, zkusil si zahrát na hudební nástroje z kostí nebo 
prošel překážkovou dráhu skřítků. Poté cesta tmou začala 
klesat až zpátky k potoku. Tam na děti čekala vodnice. Měla 
spoustu hrnečků s dušičkami. Kdo dušičku vysvobodil, mohl si na památku odnést třpytivou kapičku dušičku domů. 
Ke hřbitovu byla cesta úzká, strašidelná, plná nástrah. Kdo však došel až ke splavu, tak na hřbitově na něj čekala 
odměna. Místní duchové obdarovali odvážlivce dobrůtkou a diplomem. Pak už jen zbývala cesta domů, pěšinkou 
kolem bílé paní, přes lávku až do vsi.  
   Za organizátory bych chtěla poděkovat všem, kdo přišel a podpořil nás v naší činnosti. Doufám, že jste si podvečer 
užili, odnesli si plno zážitků a nasáli atmosféru stezky odvahy. 
 
Budeme se na vás těšit příští rok. 

       Za Sdružení žen Jana Křepelová 

 

 

SPOLKY A SDRUŽENÍ OBCE 
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VÁNOČNÍ ZÁZRAK – zájezd do Prahy na divadelní představení  
 

   V neděli 17. 12. 2023 jsme, za finanční podpory obce, pro členky spolku, jejich rodinné příslušníky a nejbližší 
uspořádali zájezd na divadelní představení s písněmi Janka Ledeckého: Vánoční zázrak aneb Sliby se maj plnit o 
Vánocích.  
   Na všechny účastníky zájezdu čekalo zajímavé překvapení hned na úvod. Po nástupu do našeho autobusu jsme po 5 
minutách opět všichni vystoupili, neboť autobus měl píchlé kolo. (Vlastně takový malý zázrak, že si pan řidič píchlého 
kola všimnul přímo na návsi ještě před odjezdem.) Bez rozčilování a spíše s humorem jsme počkali na nový autobus 
přibližně stejné kvality jako ten, který už stál na návsi. ☺ 
   Náš časový harmonogram dostal 30 minut zpoždění, ale v cíli jsme byli pouze o 15 minut později, než byl 
předpokládaný příjezd. Dle plánu jsme vystoupili na hlavním vlakovém nádraží a každý se vydal v rámci rozchodu 
svým směrem. 
   Setkali jsme se všichni opět v divadle Broadway. V představení hráli a velmi krásně zpívali např.: Michaela 
Gemrotová, Peter Pecha, Jan Rosák, Ondřej Bábor, Naďa Konvalinková, Aleš Háma, který byl velmi vtipný a divadlem 
zněl smích a také společný zpěv koledy Nesem vám noviny za kytarového doprovodu pana Hámy. V sále divadla se 
vytvořila krásná hudební atmosféra a někteří z nás, sedící na kraji pod reprobednami, měli o přestávce problémy se 
sluchem. ☺ 
    Po představení jsme naplánovali večerní procházku rozsvícenou Prahou. Kdo Prahu příliš neznal, mohl jít společně 
ve skupině. Došli jsme na Staroměstské náměstí, které jsme mohli navnímat všemi smysly, oči se kochaly světýlky, uši 
hudbou z živého vystoupení, nos čichal vůni klobásek a chuťové pohárky jsme mohli potěšit např. tekutým mokem. 
Atmosféra byla vskutku vánoční. Škoda jen, že všude bylo hodně lidí, ale bez toho si centrum Prahy asi nelze přát. 
Domů jsme se navrátili po deváté hodině večerní. Děkujeme panu řidiči, Janu Petrovi ze Studánky, za jeho bezpečnou 
dopravu. Řídí opravdu skvěle. 
 

Přeji nám všem zázračné Vánoce spojené s tajemstvím a překvapením.  
Marcela Volfová  
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SK Skalka 
            
 
 

 Turnaj v nohejbale 
 

   Dne 7. října 2023 se konal 10. ročník nohejbalového turnaje. Počasí se na nás usmálo a celý den bylo slunečno. Turnaj začínal  v 
10 hodin a hrálo se až do 15. hodiny.  Zúčastnilo se 10 hráčů, jmenovitě: Mirek Jarkovský, Václav Hanuš, Zdeněk Volf, Radek Volf, 
Filip Umlauf, Milan Ehl, Jaroslav Kubec, Tomáš Ehl, Daniel Mňuk a Zdeněk Kaplan. Přihlášená byla 4 družstva, ale bohužel se nám 
na poslední chvíli odhlásilo družstvo ze zdravotních důvodů. Mrzela mě takto malá účast týmů, protože se jednalo o 10. ročník  
tohoto turnaje. Doufám, že se příštího ročníku zúčastní více týmů.  
Ve skupině hrál každý s každým 3 kola. Všem se hrálo dobře, turnaj byl vyrovnaný a obešel se bez zranění. Filip Umlauf, Tomáš 
Ehl, Radek Volf, Daniel Mňuk se velmi zlepšili a v nohejbalu mají budoucnost. 
 

Název týmu: 
Polínka: Zdeněk Volf, Mirek Jarkovský, Jaroslav Kubec 
Scalové: Zdeněk Kaplan, Václav Hanuš, Milan Ehl 
Berem Každýho: Tomáš Ehl, Filip Umlauf, Radek Volf, Daniel Mňuk 
  
Odměnu si odnesli nejmladší hráči Filip Umlauf, Tomáš Ehl, Daniel Mňuk a proběhlo vyhlášení a předání cen všem týmům. 
Po turnaji udělali Mirek Jarkovský a Karel Šolín grilované ryby, byly výborné a všem moc chutnalo. 
Poděkování patří Pavlu Hanušovi a ostatním za pomoc při organizaci. Také děkujeme všem sponzorům za jejich dary – pivovaru 
Primátor Náchod a Václavu Hanušovi. A dále děkuji všem zúčastněným hráčům nohejbalu. 
 
Na shledanou za rok a sejdeme se na jubilejním 11. ročníku v roce 2024.                                   Za organizaci nohejbalu 

Zdeněk Kaplan  
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SK Skalka – HC Skalkiens 
 

   V letošní sezoně 2023/24 se náš obnovený hokejový tým přihlásil do neregistrované Krčínské hokejové soutěže, 
která se koná na zimním stadionu v Novém Městě nad Metují. Od posledního soutěžního zápasu v Třebechovické lize 
uplynuly již 4 roky a tým se od té doby výrazně pozměnil. V premiérové sezoně pro náš nově složený tým je 
nejdůležitější posbírat co nejvíce 
zkušeností, poznat nové soupeře, a 
hlavně se hokejem bavit. Hráči, kteří 
nastupují za SK Skalka jsou kluci převážně 
z Podbřezí doplněni o pár dalších hráčů 
z okolí. V Krčínské lize nastupuje 8 týmů. 
S každým ze soupeřů odehrajeme dva 
zápasy a po skončení základní části by 
mělo následovat play-off pro čtyři 
nejlepší týmy. Momentálně máme 
odehráno devět zápasů a zbývajících pět 
zápasů základní části odehrajeme během 
ledna a února. 
 
   S průběžnými výsledky i postavením v tabulce po první polovině soutěže jsme zatím spokojeni. V úvodním zápase 
sezony se nám povedlo brát bod za prohru po nájezdech proti Old Boys a 
dlouho jsme byli jediní, kteří dokázali zápas s nimi dotáhnout alespoň 
k nájezdům. Hned v druhém utkání jsme urvali první vítězství, ale poté 
následovaly dvě prohry v derby se Semechnicemi a Bílým Újezdem.  
Z posledních pěti zápasů se nám podařilo získat skvělých 12 bodů, což nás 
posunulo na postupové příčky do play-off. Hlavně poslední vítězství 4:0 
v druhém zápase s Bílým Újezdem nás velice potěšilo. První čtyřka je určitě 
cílem, takže v novém roce chceme herně i bodově navázat na výsledky z 
prosince. Čeká nás ale porce těžkých zápasů proti týmům z čela tabulky. 
Všem hráčům patří velké díky za nasazení v zápasech, bojovnost a odvedené 
výkony. V letošním roce už nás ale žádná utkání nečekají, a proto všem 
příznivcům hokeje přejeme pěkné Vánoce, poklidné svátky a těšíme se na 
Vás v novém roce 2024. 
  
   Rádi bychom poděkovali obci Podbřezí a oddílu SK Skalka za nemalou 
finanční podporu v letošní sezoně, které si velmi vážíme. Vyzdvihnout ještě zaslouží naši fanoušci, kteří nás v hojném 
počtu podporují v každém zápase. Jsou jednoznačně nejlepší a nejhlasitější, čímž nám vždy pomáhají k lepšímu 
výkonu na ledě. 
 
 

 
 

Pořadí Týmy Zápasy V Vsn. Psn. P Skóre Body 

1. TJ Sokol Semechnice 9 7 0 1 1 54 : 21 22 

2. HC Old Boys 7 5 1 0 1 46 : 23 17 

3. SK Skalka 9 5 0 1 3 43 : 28 16 

4. HC Vlci Náchod 7 4 1 0 2 37 : 25 14 

5. HC Nahořany 8 3 0 1 4 28 : 41 10 

6. HC Bílý Újezd 8 2 2 0 4 26 : 40 10 

7. HC Kačeři 8 1 0 1 6 22 : 44 4 

8. HC Škorpioni Rychnov 8 1 0 0 7 24 : 58 3 
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Zápasy v KHL: 
 
SK Skalka : Old Boys     2:3 sn. (0:2,1:0,1:0) 
(D.Umlauf (J.Kašpar), D.Umlauf (J.Škoda)) 
 
SK Skalka : HC Škorpioni Rychnov  4:2 (0:1,2:1,2:0) 
M.Zošiak (M.Hladík, D.Umlauf), D.Umlauf (F.Umlauf), D.Umlauf (M.Zošiak, M.Hladík), V.Mňuk 
 
SK Skalka : TJ Sokol Semechnice 2:6 (0:0,1:5,2:1) 
17:50 (D.Umlauf, V.Kletečka), 30:07 (D.Mňuk), J.Volf 
 
SK Skalka : HC Bílý Újezd     4:5 (0:1,1:0,3:4) 
T.Ehl (V.Mňuk), D.Hartman (M.Javůrek), T.Ehl (F.Andrš, D.Umlauf), M.Hladík (V.Mňuk) 
 
SK Skalka : HC Nahořany  4:1 (2:0,2:0,0:1) 
D.Mňuk (M.Rohlena), J.Škoda (V.Kletečka), J.Volf (V.Jánský), D.Umlauf (J.Volf) 
 
SK Skalka : HC Vlci Náchod   3:4 (1:0,0:1,2:3) 
M.Hladík (J.Škoda, M.Stodůlka), M.Hladík, D.Umlauf (V.Kletečka) 
 
SK Skalka : HC Škorpioni Rychnov  13:3 (4:0,3:1,6:2) 
D.Umlauf (M.Zošiak, J.Volf), T. Cvejn (F.Umlauf), D.Umlauf (F.Andrš, D.Novotný),  M.Hladík (T.Cvejn), T.Cvejn 
(M.Hladík, V. Kletečka), V.Jánský (D.Umlauf, D.Hartman), M.Rohlena (J.Kašpar, D.Hartman), D.Mňuk (V.Jánský, 
M.Rohlena), J.Volf, D.Umlauf (M.Zošiak, J.Volf), M.Hladík (V.Kletečka), T.Cvejn  
(D.Mňuk, D.Hartman), F.Andrš 
 
SK Skalka : HC Kačeři   6:3 (2:1,2:1,2:1) 
F.Andrš (M.Hladík, V.Mňuk), J.Škoda (M.Hladík, F.Umlauf), V.Kletečka (J.Škoda, F.Andrš), M.Hladík (V.Kletečka), 
V.Jánský (J.Škoda, F.Andrš), V.Jánský (D.Umlauf, M.Stodůlka) 
 
SK Skalka : HC Bílý Újezd  4:0 (2:0,2:0,1:0) 
T.Ehl, D.Umlauf, M.Zošiak (F.Andrš), M.Hladík (F.Andrš, T.Ehl) 
 
 

Lídři statistik 
 
Střelci:       

1. Dominik Umlauf   10 branek 
2. Míra Hladík   8 branek 
3. Tomáš Ehl, Jakub Volf,   3 branky 

Víťa Jánský, Tomáš Cvejn  
Asistence: 

1. Václav Kletečka, Filip Andrš 6 asistencí 
2. Míra Hladík, Dominik Umlauf 5 asistencí 
3. David Hartman, Jan Škoda, 4 asistence  

 
Brankáři:   Zápasy  úspěšnost zásahů Výhry 

1. Dominik Novotný 4   88,24%   3 
2. Jan Franc  4   84,52%   2 
3. Daniel Frýda  1  81,82%   0 

 
Za SK Skalka Dominik a Filip Umlaufovi 
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SDH Lhota Netřeba 
 

   Podzim roku 2023 jsme se sborem dobrovolných hasičů ve Lhotě Netřebě zahájili tradičně, a to již devátým ročníkem 
Lhoteckého vejšlapu. Dne 28. září se nás i přes tentokrát výjimečně nádherné počasí sešlo pět a půl. Tedy, abych byla přesná 11 

nadšenců. Nakonec jsme všichni shodně litovali ty, co zůstali doma, protože přišli o jeden neopakovatelný zážitek       . A o co 
vlastně přišli? O to, jak jsme v 9 hodin ráno vyšli od rybníčku na 
Netřebě a v Podbřezí nastoupili do autobusu, který nás s malým 
přestupem v Dobrušce zavezl do krajského města Hradce Králové. 
Z hradeckého terminálu hromadné dopravy, který je už sám o sobě 
technická památka, jsme ulicemi a uličkami krajského města došli 
k mostu přes řeku Labe, za kterým následovala prohlídka Jiráskových 
sadů. Zaujala nás bohatá květinová výzdoba, která dává jistě celý rok 
královéhradeckým zahradníkům zabrat. Ve 12:00 začala exkurze 
v Malé vodní elektrárně Hučák. Nejprve jsme shlédli video, a pak 
nám průvodkyně postupně ukázala celou elektrárnu, která je 
v provozu od roku 1912. Po necelé hodině jsme už poměrně vyhládlí 
přeběhli Křižíkovou 
ulicí do Restaurace 
Kobyla. Tam jsme 
v příjemném 
prostředí 

poobědovali a nepohrdli tankovým Radegastem. Tou dobou zrovna probíhala 
sportovní exhibiční akce Gočárovy schody, na které čekaly závodníky na kolech 

technické sekce včetně atraktivního sjezdu 

ze schodů. My jsme pozorovali z pěší lávky přes 
Orlici, jak jezdci zdolávají řeku pomocí dočasného 
pontonového mostu. Schodištěm Bono Publico, při 
jehož procházení si lze pustit hudební doprovod, 
jsme vyšli na terasy Karla Otčenáška. Je to takový 
malý parčík, který je umístěn na jižní straně 
historického centra města. Na terasách rostou růže, 
hortenzie, levandule a jsou zde čtyři zajímavé kašny. 
Přes Velké náměstí a Klicperovou ulicí jsme popošli 
do Žižkových sadů. Dále jsme omrkli Gajerova 

kasárna a vstoupili do dalšího hradeckého parku. Šimkovy sady jsou plné cestiček a rybníčků. 

A také zde byla další možnost malého občerstvení. Posedávali jsme 
v trávě a popíjeli kávu nebo pivčo, jak kdo měl chuť. Bylo nádherně! 
Cestou zpět jsme použili novou lávku u Aldisu, abychom se dostali 
na druhou stranu Labe. Tam na Smetanově nábřeží, protože do 
odjezdu vlaku bylo ještě spousta času, jsme se usadili na zahrádce 
restaurace NãPLAVKA café & music bar a naposledy se v Hradci 
Králové občerstvili. Pak už jsme nastoupili do vlaku na hlavním 
nádraží a fičeli směr Týniště nad Orlicí, kde jsme po přestupu do 
jiného vlaku pokračovali do Rychnova nad Kněžnou. Tam nastala 

poslední změna dopravního prostředku a za chvilku jsme 
už vystupovali z autobusu v Podbřezí u motelu Skalka. 
Naštěstí na sebe vše plynule navazovalo. V motelu jsme 
majitelku přemluvili, aby ještě otevřela kuchyň, a celý výlet 

jsme zakončili dobrým řízkem 😊. 
 

Pro zasvěcené ještě přikládám řešení hádanky 
z vejšlapového letáku: Ryby má doma Němec.  
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Následující první pátek v říjnu, který se měl konat 6.10., 
byl bohužel zrušen pro zaneprázdnění většiny 
štamgastů.  
   21. 10. 2023 se takovým malým vejšlapem vydala 
skupina členů podpořit akci tlučení kohouta v Miškově. 
Počasí bylo opět slunečné a odpoledne plné zážitků. 
Cestou pěkně vyhládlo, ale v Miškově bylo jídla a pití 
dostatek. Jako každý rok se sousední hasičský sbor o 
všechny královsky postaral. 
   V měsíci říjnu jsme se ještě stihli sejít na již také 
tradičním setkání, které nazýváme Rozloučení s létem, 

přestože letos to bylo spíš rozloučení s podzimem. Bylo pěkně 
hnusně, a tak jsme byli rádi, že se o nás postarali v motelu Skalka. 
Děti se vyřádily v dětském koutku. Připravené občerstvení formou 
rautu bylo jako vždy vynikající, a tak jsme se pobavili, pojedli a 
poklábosili. 
 
 

4. 11. 2023 uspořádalo SDH Lhota Netřeba již druhý ročník turnaje 
v ping-pongu. A o tom vám něco sdělí hlavní pořadatelka Zuzka 
Michlová: 
 

Turnaj v ping-pongu 
   Pro milé ohlasy jsme se po vzoru loňského roku opět rozhodli i letos uspořádat náš improvizovaný turnaj v ping-pongu. Nultý 

ročník nám odhalil slabá místa v organizaci, a tak jsme se nyní rozhodli pojmout turnaj více profesionálně. Do naší skromné 

klubovny byl dovezen druhý stůl, a tak jsme mohli hrát 

v obou místnostech zároveň. Sešli jsme se v sobotu 4. 

listopadu poměrně v hojném počtu – 14 hráčů. Rozdělili 

jsme se do dvou skupin po 7 hráčích a odehráli jsme 

zápasy každý s každým. Nejlepší 4 hráči z obou skupin 

postoupili do play off a odehráli sérii finálových zápasů. 

Letos jsme měli pro vítěze přichystaný i pohár, ten ale 

bohužel odcestoval do sousední vsi. 

Výsledky turnaje:  1. Jan Fogl 

2. Zdeněk Formánek 

3. Libor Piskora 

4. Zuzana Michlová 
 

Všem zúčastněným ještě jednou děkujeme a budeme se těšit opět za rok. 
 

   Zatím posledním setkáním byl první pátek v prosinci. 1. 12. 2023 ho 
uspořádal Jirka Piskora & spol. Účast byla tentokrát slabší, ale pivo a 
občerstvení dobré, takže kdo neměl jiné povinnosti, tak si ten 
komorní večer určitě užil. 
 
   Na konci roku 2023 nás ještě čeká Předsilvestr. Jeho pořádání se 
ujala osvědčená a oblíbená dvojice Zuzka Michlová a Martin Pašta. 
Takže se sejdeme v místnostech bývalého obecního úřadu ve Lhotě 
Netřebě 
28. prosince od 18. hodin. Po vzoru předchozích ročníků může každý 
donést něco málo na zub. 

 

Až se všichni vzpamatujeme z vánočních a novoročních oslav, sejdeme se na Výroční valné hromadě sboru dobrovolných hasičů 
ze Lhoty Netřeby dne 20. ledna od 19:30 v motelu Skalka. 
 

Za SDH Lhota Netřeba vám přeje pohodové Vánoce a úspěšný rok 2024 Petra Petříková 
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SDH Podbřezí  
 
   V nastávající době, kdy přibývá tma a zima, ubývá nám hasičům práce a je čas zazimovat techniku, odpočinout si a 
pomalu se připravovat na výroční valnou hromadu v lednu. 
   Ale popořádku. 
   Na podzim nás kromě pravidelných výborových schůzí čekaly také technické kontroly vozu Magirus a vleku. Obě 
byly zdárně splněny za pomoci Tondy Novotného ml. a Zdeňka Doubravského. Stále také sbíráme elektroodpad, o 
který se stará Vráťa Cvejn. Děkujeme všem, kteří něco donesli a tím nám přispěli. Dále také pracujeme na chystané 
knize ke 140. výročí založení SDH. Zpracování fotodokumentace se věnuje Luboš Pohl a Standovi Ryšavému 
děkujeme za to, že sboru věnoval všechny své hasičské fotky. Je to pořádná sbírka.  
    Naše tradiční posvícení letos vyšlo přesně na Kateřinu. Poté pondělí 27. 11. mše, průvod a Zlatá hodinka. 
Na sobotu 25. listopadu dopoledne byla naplánována brigáda na úklid návsi. A tady pochvalme brigádníky na 
shrabání listí, protože je neodradila ani první nadílka pořádné vrstvy sněhu. Tvrdí hoši. No, prostě hasiči. Poradí si se 
vším. Samotná sobotní zábava se skupinou Rocksorry se vydařila a dobrého jídla a pití bylo také dost. Děkujeme 
hudbě i hostinskému Leoši Janskému. Pondělní posvícení zahájila mše v kapli na zámku. Odtud vyšel průvod 
s kapelou Valanka.  A průvod to byl pořádný! Podpořit ho přišli mladí i starší občané Skalky, děti ze školy, maminky 
s kočárky, ale také lidé z okolí. Po položení věnce (vytvořil Radek Volf) u pomníku padlých, pokračoval průvod do 
místního hostince. Zde měly své vystoupení děti ze školy a poté již následovala volná zábava tradičně s dámskou 
volenkou. Večerní Zlatou hodinkou nás při tanci doprovázela skupina Memory. Děkujeme všem účastníkům za 
návštěvu. 
 

   Navštěvujeme také naše oslavence, kterým ještě jednou přejeme pevné zdraví do dalších let. 
 

   Plánované akce na 1. čtvrtletí roku 2024: 
 

  6. 1. 2024 v 18 hodin -  Výroční valná hromada 
10. 2. 2024 Hasičský ples -  SRDEČNĚ ZVEME! 
 

Za SDH přejeme klidný zbytek adventu, šťastné vánoční svátky, do nového roku hodně elánu, spokojenosti a 
především zdraví. 

Lenka Mervartová 
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Měj čas – adventní zamyšlení 

Díváme se na hodinky, sledujeme, kolik ještě máme času, jsme nervózní, protože právě zjišťujeme, že už bychom 
měli být někde jinde. Čas, který ukazují naše hodiny, Řekové nazývají - chronos - je NEÚPROSNÝ. Potřebujeme ho, 
abychom se snadno domluvili, kdy se potkáme; abychom věděli, kdy nám odjíždí vlak nebo kdy začíná škola. 

V Bibli nacházíme ještě jiné vyjádření času. A to je slovo kairos. Čas, který bychom mohli popsat jako ČAS, KTERÝ 
NASTANE, AŽ NASTANE. Nedá se nějak naplánovat, nedá se říct, bude to tehdy a tehdy. Je to čas, který neměříme na 
hodinkách, ale ve kterém se odehrává tolik důležitého pro náš život. Připadali bychom si trapně, kdybychom řekli 
blízkému člověku, jestli mě máš rád, tak mi to řekni rychle, nemám čas, spěchám na jednání.  

Kdosi uvedl velmi přiléhavý obraz toho dvojího přístupu k času. Člověk se buď podobá koni, který s klapkami na očích 
celé hodiny tahá za sebou pluh. To je chronos. Nebo se může vznášet jako jestřáb, který čeká na vhodný okamžik, kdy 
se objeví kořist. Pak se střemhlav snese, kořist uchvátí a má zajištěn život na další dny. To je čas jako kairos, vhodná 
chvíle. 

Adventní čas je časem přípravy na Slavnost Narození Spasitele. Zkusme letos vnímat čas nejenom jako chronos, čas, 
který cvalem pomíjí, který chvátá, ale také jako kairos, čas posvátný, čas lásky. Kairos je darovaný okamžik, Boží 
příležitosti pro spásu člověka. I ve zlých dnech máme tento čas, který nesmíme promarnit, čas k šíření evangelia, k 
potěšování navzájem, k službě lásky. Mějme proto čas a dobře využívejme čas. 

Zastavme se, mějme čas. Neunavme se v konání dobra. Buďme lidmi dobré vůle. Přeji vám pokojný čas přípravy na 
slavnost Narození Páně, pokoj srdce, usmíření starých konfliktů a pak požehnané Vánoce a požehnaný nový rok.  
 

P. Emil Hoffmann, CM a bratři vincentini 

 

 
Bohoslužby o Vánocích 2023/24 

 

 Dobruška Dobré Bílý Újezd Solnice 
Skuhrov nad 

Bělou 
Přepychy Osečnice Opočno Pohoří 

24.12. 
16:00 
22:00 

15:30 22:00 - 17:00 16:00 - 16:00 16:00 

25.12. 
8.00 

18:00 
9:30 8:00 9:00 11:00 10:00 11:00 9:30 11:15 

26.12. 8:00 9:30 8:00 9:00 11:00 10:00 - 9:30 11:15 

31.12. 
8.00 

18:00 
9:30 8:00 9:00 11:00 10:00 - 9:30 11:15 

1.1.2024 
8.00 

18:00 
9:30 8:00 9:00 11:00 10:00 11:00 9:30 11:15 

6.1.2024 
8.00 

18:00 
9:30 8:00 9:00 11:00 10:00 18:00 9:30 11:15 
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 
Schůze zastupitelstva Obce Podbřezí 
 
Schůze ze dne 1. 11. 2023 

ZO schvaluje: 

➢ uzavření smlouvy o dílo na dodávku s názvem "Komunální FVE - Podbřezí" s dodavatelem STP Solar s.r.o., IČO 
17828457, s nejnižší nabídkovou cenou 1.503.689,00 Kč s DPH 

➢ uzavřít Smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva k majetku na pozemkové parcely č. 879/16, 
879/17, 879/18, 879/20 vše v obci a k.ú. Podbřezí, s Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových 

➢ plán financování obnovy kanalizace, ze kterého vyplývá, že obec od roku 2024 musí ročně odkládat na 
obnovu 206.000,- Kč.  
 

Schůze ze dne 28. 11. 2023 

ZO schvaluje: 

➢ individuální dotaci a veřejnoprávní smlouvu na rok 2023 pro SK Skalka, z.s. v částce 20.000,- Kč 
➢ nové složení JSDH Podbřezí s účinností od 1.1.2023 
➢ smlouvu o právu provést stavbu sjezdu a omezení užívání nemovitosti č. 950230159/Ma/F se Správa silnic 

Královéhradeckého kraje 
➢ poskytnutí Návratné finanční výpomoci do Fondu MAS Pohoda Venkova z.s. do maximální výše 25.000 Kč 
➢ na provoz Základní školy a Montessori mateřské školy v roce 2024 příspěvek ve výši 1.000 000,- Kč. 

Z příspěvku zřizovatele nelze hradit jednorázové opravy budovy vyšší než 5.000,- Kč. Z příspěvku je možné 
hradit DPP na kroužky a dovoz obědů až do výše celkového limitu, který je stanoven na částku 150 000,- Kč. 
Nákup movitého majetku je organizace povinna konzultovat se zřizovatelem. Výše příspěvku je podložena 
očekávanými výnosy a náklady v roce 2024 

➢ výběr stočného v roce 2024 ve výši 48 Kč s DPH za 1m3 

Schůze ze dne 14. 12. 2023 

ZO schvaluje: 

➢ rozpočet Obce Podbřezí na rok 2024 s příjmy ve výši 15.925.510,00 Kč a výdaji ve výši 14.447.618,00 Kč 
➢ střednědobý výhled Obce Podbřezí na rok 2025 s celkovými příjmy 16.050.354,87 Kč, s celkovými výdaji 

16.050.354,87 Kč a splátkou jistiny dlouhodobého úvěru ve výši 1.271.892,- Kč a v roce 2026 s celkovými 
příjmy 17.655.390,36 Kč, s celkovými výdaji 17.655.390,36 Kč a splátkou jistiny dlouhodobého úvěru ve výši 
1.271.892,- Kč.  

➢ OZV o místním poplatku ze psů č. 2/2023 

ZO pověřuje: 
 

➢ jako delegátku na valné hromadě společnosti AQUA Servis, a.s., Rychnov nad Kněžnou starostku Ester 

Horákovou 

➢ starostku obce provádět rozpočtová opatření 
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On-line celoročně 

na účet číslo: 66008822/0800 

variabilní symbol: 777955024 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Tříkrálová sbírka 2024 
 
 

Tradiční koledování malých koledníků v Podbřezí 
 

Sobota 6.1.2024 
 

V případě, že nebudete doma a přesto byste rádi přispěli… 

 

 
 

 

 

 
                 Děkujeme za Vaši podporu! 

 
 
 
 

UPOZORNĚNÍ 

65+    600,- 
0 – 15    600,- 

      16 – 64        700,- 
chalupáři   700,- 

 

 

Pozvání na výšlap 
 

Pro všechny, kteří mají rádi pohyb na čerstvém vzduchu – v sobotu 30.12.2023 
 se sejdeme v 10:00 u Motelu na společnou procházku. 
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HOLIČ – „sekundární“ služba v knihovně v Podbřezí 
 

Ester Horáková, členka redakční rady 
 

   Knihovna (řidčeji též bibliotéka nebo moderně jako mediatéka) je instituce sloužící primárně ke zpřístupnění 
knihovních jednotek (tj. jakýchkoli samostatně evidovaných jednotek, nejen knih) veřejnosti.  
   Takto popisuje Wikipedie, co je vlastně knihovna. Pro nás „znalé“ v oboru je to ještě víc. Knihovna je místo 
informací všeho druhu, knihovna je místo her, místo odpočinku, místo setkávání… 
   V některých knihovnách se ale odehrávají různé další netradiční aktivity. Někde se lidé setkávají jako v kavárně nad 
kávou nebo čajem. Někde si přicházejí návštěvníci vyměnit semínka, které tam dá někdo jiný. A je mnoho dalších 
netradičních věcí, které se „dějí“ v českých a moravských knihovnách.   
   Tak třeba netradiční aktivitou v Místní knihovně Podbřezí je holič ☺. Není to dlouho, co jsme předělávali knihovnu 
v obecním domě o patro níž, aby se čtenáři a návštěvníci nemuseli trmácet po schodech a mohli přijít kdykoliv, 
protože je propojená (samozřejmě bezpečnostními dveřmi) s Poštou Partner, kterou obec provozuje. Paní pošťačka 
je zároveň i knihovnicí a nikoho neodmítne, i když není například provozní doba knihovny.  
   Při těch všech přeměnách a přestavbách se nám stalo, že v místě kde pravidelně měl své zákazníky holič, vznikl 
klasický kadeřnický salon. Ale kam máme uchýlit pana holiče? Vždyť byl v Podbřezí již od nepaměti, a někteří dospělí, 
především chlapi, vzpomínají, že k němu chodili už jako děti… A když je něco již tak dlouho a tak dobře zavedené, 
stává se to tradicí. Ne každá tradice je dobrá a užitečná, ale tahle je a přece nejde zrušit. Po přestěhování knihovny 
nás napadlo, že pana holiče se svou službou 
pustíme v sobotu v dopoledních hodinách 
do knihovny. Bude tam mít teplo a příjemné 
prostředí. Pokud vím, za službami našeho 
pana holiče jezdí především pánové a kluci a 
to nejen z Podbřezí, ale ze širokého okolí. 
Vždyť ostříhání, oholení a příjemné 
popovídání za pár korun je k nezaplacení. 
Z vlastní zkušenosti vím, že pan Mach je 
opravdu machr a nezalekl se, ani když jsem 
na holičskou židli dosedla já a poprosila o 
ostříhání o 10 centimetrů. Možná z protekce 
mě to nestálo nic a ještě jsem si odnášela 
příjemný pocit z probraných věcí a před 
odchodem jsem místo, abych obdarovala já, 
dostala hašlerku, kterou má pan Mach 
připravenou pro každého. Když jdu někdy 
kolem „holičství“ neodolám a nakouknu… O 
zákazníky nemá pan Mach nouzi a je 
profesionálem každým coulem, povídá, 

povídá a přitom se mu ruce nezastaví ☺. 
   Líbí se mi ve Wikipedii u pojmu knihovna, slovo primární. Nestojí tam - slouží pouze, je tam slovo primární a když je 
něco primární, může to mít i službu sekundární. A tou jsou všechny ty aktivity, které knihovny otvírají a zpřístupňují i 
lidem, kteří by jinak nikdy nezašli. Díky všem knihovnám a knihovníkům, že jsou otevřeni lidem toužícím po setkání 
nad četbou, nad vědomostmi, uměním, hrami, kávou, anebo jako u nás, že umožňují v prostorách služby různého 
druhu.  
   Ani nevíte, jaký je to příjemný pocit, když v pondělí odpoledne otevřete knihovnu pro veřejnost a do nosu vás 

ťukne jemná vůně pitralonu ☺. 
 
Článek vyšel v knihovnickém časopise U nás (č. 3/2023) 

 
 
 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Instituce
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kniha
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Základní škola a Montessori mateřská škola 
 
 
 
Zprávy ze školy 
„Koukám, jak ten čas letí, každýmu letí …“ zpívá se v jedné písničce. Ani jsme se nenadáli a končí nám další kalendářní rok. 
To je chvíle k bilancování, co nám uplynulý rok přinesl. Oslovila jsem žáky napříč ročníky, aby se se čtenáři Zpravodaje 
podělili o to, co jim vzdělávání dalo nového: 
 

- Naučil jsem se písemně dělit. 
- Umím počítat do sta. 
- Na informatiku nás učí pan učitel, umím víc ve Wordu, Excelu a 3D malování. 
- Naučila jsem se anglická vánoční slovíčka. 
- Umím vyjmenovaná slova po B. 
- Vydržím sedět v lavici. 
- Vím něco o nerostech, horninách a energetických surovinách. 
- Naučila jsem se dělat stavby ve 3D. 
- Narýsuju úsečku. 
- Už vím, jak se sčítá a odčítá pod sebe. 
- Zlepšila jsem se ve čtení. 
- Naučila jsem se líp číst a teď mě baví číst. 
- Řeknu abecedu. 
- Jsem si jistý v násobení dvojciferným číslem. 
- Dozvěděl jsem se, jak lidé žili v pravěku. 
- Umím napsat, co chci. 
- Naučila jsem se líp číst a jsem ráda. 
- Už čtu plynule. 
- Zvětšila jsem si v AJ slovní zásobu. 
- Naučil jsem se dělit velká čísla. 
- Na počítači už umím upravovat text. 
- Umím dělit. 
 

Tolik výběr z odpovědí dětí. Ještě bych přidala radost z podzimních doprovodných akcí, opět se vydařila drakiáda, Slavnost 
sv. Martina, posvícenský průvod a rozsvícení vánočního stromu na návsi, kdy děti zažívají sepětí s místem a podbřezskou 
komunitou. K výčtu toho, co se letos podařilo, tedy můžeme přidat i tanec a zpěv, a to dává naději, že nejen „co Čech, to 
muzikant“ bude platit dál. 
 

Děkujeme všem za celoroční podporu, přejeme příjemné prožití vánočních svátků a zdraví i pohodu v novém roce! 
Anna Hrčková, ředitelka školy 


